
Protokół Nr 5.2024

                                          z obrad Sesji Rady Gminy Dubicze Cerkiewne,

 która odbyła się w dniu 23 sierpnia 2024r.

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dubiczach

Cerkiewnych.

Stan rady - 15

W sesji wzięło udział 14 radnych.

1. Jerzy Karpiuk – przewodniczący Rady

2. Tomasz Sajewicz – wiceprzewodniczący Rady

3. Paweł Surel

4. Irena Kiryluk

5. Wiktor Kendyś

6. Michał Kot

7. Mikołaj Leoniuk

8. Aleksy Troc

9. Emilia Simoniuk

10. Maria Gawryluk

11. Wojciech Siegień

12. Adam Korcz

13. Wieczysław Korch

14. Nina Oksentiuk 

Radni nieobecni na sesji:

1. Irena Szymaniuk

W obradach ponadto uczestniczyli:

1. Pan Leon Małaszewski – Wójt Gminy

2. Pani Irena Niegierewicz – Sekretarz Gminy

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Karpiuk o godz.  11:00 otworzył   5  zwyczajną Sesję  Rady
Gminy.  Stwierdził  obecność  14  radnych,  co  umożliwia  podejmowanie  prawomocnych  uchwał.
Przywitał radnych  oraz wszystkich pozostałych uczestniczących w sesji (listy obecności radnych i
gości uczestniczących w obradach stanowią załącznik do protokołu). 

Do punktu 2

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Jerzy  Karpiuk  odczytał   porządek  obrad,  który  brzmi
następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad



3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finnsowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2024-2030.
b) zmian w budżecie gminy na 2024 rok.
c) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2024r. 
d) zmiany uchwały Rady Gminy w Dubiczach Cerkiewnych Nr 46.306.2024 w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz przeciwdziałania narkomanii w Gminie Dubicze Cerkiewne na lata 2024- 2028.

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami

6. Sprawy różne.
7. Zamknięcie 5 Sesji Rady Gminy. 
Radni zaproponowali dodanie do porządku obrad punktu Interpelacje i zapytania radnych. 
Po uzupełnieniu porządku obrad przedstawia się on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje i zapytania radnych
5. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finnsowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2024-2030.
b) zmian w budżecie gminy na 2024 rok.
c) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2024r. 
d) zmiany uchwały Rady Gminy w Dubiczach Cerkiewnych Nr 46.306.2024 w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz przeciwdziałania narkomanii w Gminie Dubicze Cerkiewne na lata 2024- 2028.

6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami

7. Sprawy różne.
8. Zamknięcie 5 Sesji Rady Gminy.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad.

Do punktu 3



Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji znajduje się na

stoliku protokolanta.  Stwierdził  on, że jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone poprawki lub

uwagi będzie uważał, że protokół został przyjęty. 

Do punktu 4

Radni zgłosili następujące interpelacje, wnioski i zapytania:

1. Radny Wojciech Siegień zgłosił wniosek o to, aby komisja inicjowała projekty

uchwał,  gdyż  jego  zdaniem  obecne  prace  komisji  są  fasadowe  i  należy  je

urealnić.



2. Radny  Tomasz  Sajewicz  stwierdził,  że  należy  wypracować  kierunki  działania

Komisji, które będą podstawą do przygotowywania i przyjmowania uchwał rady

gminy.

3. Radna  Nina  Oksentiuk  stwierdziła,  że  do  tej  pory  Komisja  zajmowała  się

przygotowywanymi przez  wójta  i  pracowników gminy uchwałami,  które  były

niezbędne  do  prawidłowego  funkcjonowania  gminy  oraz  uchwałami

zakładającymi  podział  uzyskiwanych  zewnętrznych  środków  finansowych  na

konkretne  zadania,  gdyż  decyzje  Komisji  muszą  być  zgodne  z  realnymi

możliwościami budżetu gminy. 

4. Przewodniczący Jerzy Karpiuk stwierdził, że kierunki rozwoju gminy muszą być

zgodne z działaniami zawartymi w strategii rozwoju gminy Dubicze Cerkiewne.

5. Radny  Aleksy  Troc  w  swojej  wypowiedzi  przychylił  się  do  stwierdzeń

wypowiedzianych przez radną Oksentiuk, stwierdzając, że inwestycje muszą być

dostosowane do środków i zadań na które w danym momencie można uzyskać

dofinansowanie. 

6. Wójt Gminy poinformował w tym momencie, że w Lokalnej Grupie Działania

będą dostępne środki na rewitalizację.

7. Radny  Michał  Kot  stwierdził,  że  trudno  inicjować  uchwały  jeśli  posiedzenie

Komisji odbywa się w tym samym dniu co sesja i zaproponował, aby komisja

odbywała się w innym dniu niż sesja Rady Gminy. Radni stosunkiem głosów 12

za i 2 wstrzymujących się odrzucili ten wniosek. 

8. Radny  Korch  zapytał  jakie  są  ustalenia  co  do  drogi  Witowo  -  Piaski.  Wójt

stwierdził,  że  Starostwo  Powiatowe  w  Hajnówce  nie  złożyło  wniosku  na

uzyskanie dofinansowania na budowę drogi w 2025r., natomiast złożony został

wniosek do Starostwa z podpisami mieszkańców naszej gminy.

9. Radny  Aleksy  Troc  stwierdził,  że  wojsko  nadal  rozbija  drogi,  czy  zatem nie

można uzyskać środków na remont dróg  z Ministerstwa Obrony Narodowej np.;

na drogę Witowo - Piaski. Wójt odpowiedział,  że Ministerstwo daje środki na

drogi  uznane  za  strategiczne.  Radny  zapytał  czy  Ministerstwo  nie  mogłoby

przejąć dróg powiatowych.



10. Radny  Paweł   Surel  zapytał,  czy  w  ramach  realizowanych  remontów  dróg

robione  będą  zjazdy.  Wójt  odpowiedział,  że  zjazdy  robione  są  w  przypadku

przebudowy i  budowy nowych dróg,  natomiast  w przypadku  remontów dróg

polegających na wykonaniu nowego dywanika asfaltowego nie przewiduje się

robienia nowych zjazdów.

11. Radny  Mikołaj  Leoniuk  zgłosił  konieczność  wycięcia  topoli  na  drodze

powiatowej w miejscowości Rutka, udrożnienia przepustu na drodze w Rutce i

remontu  drogi  Dubicze  Cerkiewne  –  Rutka.  Wójt  odpowiedział,  że  droga

Dubicze Cerkiewne – Rutka będzie wyremontowana w przyszłym roku, przepust

zostanie  udrożniony  a  wniosek  o  wycięcie  przesłany  zostanie  do  ZDP  w

Hajnówce.

12. Radny  Wiktor  Kendyś  zgłosił  wniosek  o  wykonanie  zjazdu  na  łąkę  oraz

dowiezienie  żwiru  na  drogę  do  Nikiforowszczyzny  oraz  Kruhłego.   Wójt

odpowiedział, że zjazd zostanie wykonany po ustaleniu granic a żwir na drogi też

zostanie dowieziony.

13. Radny Michał  Kot  zgłosił  wniosek odkrzaczenia  drogi  leśnej  Istok -  Dubicze

Cerkiewne, 

14. Radny  Wojciech  Siegień   zgłosił  konieczność  odkrzaczenia  drogi  Czechy

Orlańskie  – Grabowiec  oraz dowiezienia  żwiru na drogę  Czechy Orlańskie  –

Jelonka w celu jej przejezdności.

15. Radny Troc zgłosił wniosek o spowodowanie przejezdności drogi do kanału oraz

uczulenia nadleśnictwa, aby przy wycince drzew układało je na drodze tak żeby

rolnikom  można było  dojechać do swego pola lub lasu.

16. Radny Tomasz Sajewicz zgłosił wnioski:

- wyżwirowania drogi do Jakubowa

- zjazdu 250

- zjazdu z drogi Hajnówka – Wojnówka do miejscowości Jakubowo

- uzupełnienie zadołowań w miejscowości Kruhłe

- wyżwirowania drogi Pasieczniki Małe – Werstok we współpracy z lasami

- wyżwirowanie drogi zagumiennej w Wilukach

- naprawa zjazdu w kierunku puszczy w Długim Brodzie

-wymiana słupa energetycznego w Długim Brodzie



- oznaczenie słupa w Piaskach

17. Radny Jerzy Karpiuk zgłosił wniosek o likwidację dołu i uzupełnienie zjazdów z

tej  drogi  na  drodze  Wojnówka-  Dubicze  Cerkiewne  oraz  odkrzaczenie  drogi  z

Werstoku  przy OSP do Czech Orlańskich.  Wójt  stwierdził,  że  przy takiej  ilości

wniosków o odkrzaczenie należy rozważyć zakup maszyny do odkrzaczania.

18.  Radna  Nina  Oksentiuk  złożyła  wniosek  o  wycięcie  topoli  przy  oczyszczalni

ścieków  w  Starym  Korninie,  odkrzaczenie  drogi  do  Siemiwołok,  założenie

monitoringu  na  wysypisku  śmieci  na  Koryciskach  oraz  wykoszenie  cmentarza

cholerycznego.

19. Radna Irena Kiryluk zgłosiła wniosek o ustawienie śmietnika na ul. Polnej oraz

zabranie kosza ustawionych przy paczkomacie.

20.  Radna  Emilia  Simoniuk  zgłosiła  wniosek  częstszego  wybierania śmieci  w

Dubiczach Cerkiewnych ustawionych przy przystankach autobusowych

21.  Radny  Adam  Korcz  zgłosił  wniosek  o  wycięcie  drzewa  na  drodze  w

Tofiłowcach.

Do punktu 5

Do   podpunkt  u   a  

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finnsowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2024-2030.

Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po 
odczytaniu został poddany pod głosowanie. W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

Uchwała nr 5.21.2024 

    Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 23 sierpnia 2024 roku

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finnsowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2024-
2030.

Do podpunktu b

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2024
rok.
Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po 
odczytaniu został poddany pod głosowanie.
W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.



Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  Rada  Gminy  jednogłośnie   podjęła
uchwałę:           

Uchwała nr 5.22.2024

 Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 23 sierpnia  2024 roku

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok.

Do podpunktu c

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 
2024r. 
Projekt  uchwały  został  omówiony  na  komisji  Rady  Gminy  pytań  nie  zgłoszono.   Projekt  po
odczytaniu został poddany pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

Uchwała nr 5.23.2024 

   Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 23 sierpnia 2024 roku

w sprawie  programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2024r. 

Do podpunktu d

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy w 
Dubiczach Cerkiewnych Nr 46.306.2024 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w Gminie Dubicze
Cerkiewne na lata 2024- 2028.
Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po 
odczytaniu został poddany pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę

Uchwała nr 5.24.2024 

   Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 23 sierpnia 2024 roku

w  sprawie  zmiany  uchwały  Rady  Gminy  w  Dubiczach  Cerkiewnych  Nr  46.306.2024  w
sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w Gminie Dubicze Cerkiewne na lata 2024-
2028.

Do punktu 6



Wójt  gminy  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  między  sesjami.  Na  wstępie  wójt
poinformował,  że  złożył  wniosek  do  starostwa  o  wydanie  zezwolenia  na  remont  drogi  w
miejscowości Kruhłe, a jednocześnie złożone zostało pismo do Nadleśnictwa Hajnówka w sprawie
zezwolenia na remont tej drogi. W odpowiedzi Nadleśnictwo odpowiedziało, że nie wyraża zgody
na remont tej drogi. Wójt poinformował, że ulice w Dubiczach Cerkiewnych zostaną przebudowane
zgodnie z zawartą przez Starostwo Powiatowe w Hajnówce umową do 30 czerwca 2025r. Ponadto
wójt  poinformował  o  zakończeniu  remontu i przebudowy dróg  i  ulic:  ulica  Osiedlowa,  Polna,
Słoneczna  w  Dubiczach  Cerkiewnych  oraz  droga  gminna  Górny  Gród –  Klakowo.  Ponadto  w
ramach dodatkowych środków z promesy z Polskiego Ładu będą remontowane dodatkowe drogi w
tym  droga  od   strażnicy  straży  granicznej  do  cerkwi.  Wójt  poinformował  też  że  na  drogach
żwirowych sukcesywnie uzupełniane będą ubytki w ramach występujących potrzeb, a odkrzaczanie
wykonywane będzie w sezonie jesienno – zimowym. Ponadto wójt poinformował, że ze względu na
brak kadry nie zawsze możemy zrealizować wszystkie zgłaszane wnioski.

Sprawozdanie zostało przyjęte przez radnych.

Do punktu 7

W sprawach różnych radni zgłosili następujące wnioski

Wniosek Pan Wojciech Siegień radny wsi Czechy Orlańskie ,Jelonka zapytał:

- kto i dlaczego wyciął drzewa przy drodze Jelonka – Czechy Orlańskie 

Wniosek Pani Ireny Kiryluk radnej  wsi Dubicze Cerkiewne  w sprawie:

- czy zostały ustawione kosze na śmieci na ulicy Osiedlowej i Polnej w Dubiczach Cerkiewnych

Wniosek Pana Wieczysława Korch radnego wsi Witowo w sprawie:

-  czy nadleśnictwo posiada do odkrzaczania dróg. Wójt odpowiedział, że nadleśnictwo posiada taką
maszynę ale nie można jej użyć bo na poboczu leży drewno.

Do punktu 8

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował radnym i
osobom zaproszonym za udział w sesji po czym o godzinie 14:50 zamknął obrady  5 sesji  Rady
Gminy.

                                                                                                        Przewodniczący 

                                                                                                  Rady Dubicze Cerkiewne

Jerzy Karpiuk

Protokołowała:

  Ludmiła Pietruczuk

  

                                                                                                        


